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SALON KAUPUNKI   PÖYTÄKIRJA 10   

Maahanmuuttajaneuvoston kokous  

Aika: Torstai 11.5.2023 klo 18.00-19.30  

Paikka: Kaupungintalo, Haapa  

 Läsnä: Saeko Lindroos, puheenjohtaja  
 Terhikki Lehtonen, sihteeri  
 Irma Iho  
 Marina Mgvdeladze  
 Saleh Saleh  
 Ellen Chen   
 Olga Kulmala  

Zyrifete Sadikaj 
Janica Andstén  

 Paulina Kolodziej TEAMS 
 Andi Mwegerano TEAMS 
  
 
 
1. Kokouksen avaus ja läsnäolijoiden toteaminen 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi läsnäolijat. 
 
 

2. Te-palveluiden tulevaisuus Salossa, Salla Seppälä, projektipäällikkö, Salon 
kaupungin työllisyyspalvelut 

Salla Seppälä kertoi TE-palveluiden uudistuksesta, jossa työnhakijoiden ja 
työnantajien nykyisin valtion vastuulla olevat TE-palvelut siirretään kuntien 
järjestämisvastuulle vuoden 2025 alusta. Tavoitteena on yhdistää valtion ja 
kuntien resursseja sekä tuoda työllisyydenhoito lähemmäksi sekä kuntalaisia että 
kunnan muita palveluita. 

Samaan aikaan vuoden 2025 alusta astuu voimaan myös kotoutumislain 
kokonaisuudistus. Siinä on tavoitteena selkeyttää eri toimijoiden vastuut, 
kotoutumisen ja työllistymisen tehostaminen ja nopeuttaminen sekä 
kotoutumisen kokonaisvastuun siirtäminen kunnille. 

Kotouttamisen uusia palveluita tulevat olemaan mm. maahanmuuttajan osaamisen 
ja kotoutumisen palvelutarpeen arviointi ja kotoutumissuunnitelman laadinta 
laajemmalle kohderyhmälle, monikielinen yhteiskuntaorientaatio omalla 
äidinkielellä, maahanmuuttajien ohjaus- ja neuvontapalvelut sekä kielitaidon 
päättötestaus. Tavoitteena on myös saada työmarkkinoille uusia työikäisten 
kohderyhmiä, esim. kotiäidit.  
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Salla toivoi keskustelua ja kommentteja kotouttamisen ja työllistämisen 
edistämiseen maahanmuuttajien näkökulmasta.  

Neuvoston kommentteja:  

• Irma toi esille, että ukrainalaisten keskuudessa on paljon ammattilaisia ja 
heidät pitäisi saada työelämään.  

• Ukrainalaisilla ei ole välttämättä englannin kielen osaamista. 

• Kielitaito on niin tärkeä.  

• Saeko toi esille, miten tärkeää on se, että maahanmuuttajat saavat Suomeen 
saavuttuaan tietoa ”omasta polustaan”, mitä tapahtuu ja milloin, jne. Lisäksi 
Saeko piti kotoutumiskoulutuksen kieliopetusta osittain riittämättömänä. 
Omavalmentajan pitäisi tarjota entistä räätälöidympää palvelua.  

• Olga toi esille, että ongelmana on myös opiskelujen jälkeinen mahdollinen 
ilman työtä jääminen.  

• Irma toi esille myös sen, että ukrainalaiset eivät välttämättä tiedä, jäävätkö 
edes Suomeen. Sekin vaikeuttaa tilannetta. Lisäksi kielen opiskelu on vaikeaa 
vanhemmille ihmisille.  

• Janica huomautti, että ukrainalaiset eivät ole paljoa hakeneet kotikuntaakaan. 
Kuitenkin esim. kielen opiskelu olisi kaikin tavoin hyödyllistä.  

• Zyrifete sanoi, että kotokoulutuksen moduulit ovat liian lyhyitä, jotta oppiminen 
olisi tehokasta.  

• Janica sanoi, että ne ukrainalaiset, jotka ovat kotimajoituksessa, jäävät helposti 
toimintojen ja erilaisten infotilaisuuksien yms. ulkopuolelle.   

• Janica huomautti vielä, että ei saa unohtaa muita maahanmuuttajia kuin 
ukrainalaiset. 

• Olga ehdotti, että työpaikoillakin olisi hyvä olla ”kummeja” eli työntekijöitä, 
jotka toimisivat maahanmuuttajatyöntekijän tukena koko ajan.  

Salla toivoo myös vastauksia avoimeen kyselyyn:  

Linkki kyselyyn: 

https://salo.fi/tyo-ja-yrittajyys/tyollisyyspalvelut/te-palvelut-tulevaisuudessa/ 

Asiasta voi olla myös suoraan yhteydessä Sallaan: salla.seppala@salo.fi;  

050-4398446 

https://salo.fi/tyo-ja-yrittajyys/tyollisyyspalvelut/te-palvelut-tulevaisuudessa/
mailto:salla.seppala@salo.fi
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3. Varhan edustaja kertoo kuulumiset alueelle siirtymisestä  

 
Janica Andstén on tullut Varhan edustajaksi maahanmuuttajaneuvostoon. Janica 
kertoi Varhan toiminnasta ja palveluista. Maahanmuuttajapalvelujen 
järjestäytyminen on vielä kesken. Somerolla on omat sosiaalityöntekijänsä 
somerolaisia varten.  
 
Huoli-ilmoitukset menevät Soihtu-tiimiin.  
 
Kotouttamisasiat ovat pääasiallisesti kunnan vastuulla.  

 
 

4. Muut asiat  
 
Terhikki kertoi tulevasta kaupungin ja ETNON yhteisestä infotilaisuudesta 1.6.2023  
klo 17.00 kaupungintalolla. Neuvoston jäseniä toivotaan mukaan tilaisuuteen.  
 
Terhikki lähettää Paulinalle lahjakortin neuvoston nimissä.  
 

 
5. Seuraava kokous  
 

Seuraava kokous pidetään syyretken yhteydessä 7.9.2023. Retki tehdään 
Naantalin Kultarantaan tai Turun kasvitieteelliseen puutarhaan. Terhikki selvittää.  
 
 

6. Kokouksen päättäminen  
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 19.30  

 
 
 
 

 

Salossa 16.5.2023 

 

_________________________  _________________________ 

Saeko Lindroos, puheenjohtaja   Terhikki Lehtonen, sihteeri  

 


